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W INFORMATORZE ZNAJDZIESZ:
✦  NAJWAŻNIEJSZE FAKTY ZE SPRAWOZDANIA Z DZIA- 
    ŁALNOŚCI SPÓŁDZIELNI W 2016 ROKU.
✦  PREZES ZARZĄDU PIOTR KŁODZIŃSKI PODSUMOWUJE 
    SYTUACJĘ „ENERGETYKI”.
✦  JANUSZ GAJDA, PRZEWODNICZĄCY RADY NADZOR- 
    CZEJ, ZAPRASZA NA WALNE.
✦  SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI RADY NADZORCZEJ.
✦  COROCZNE BADANIE SATYSFAKCJI W „ENERGETYCE” 
    - PREZENTACJA WYNIKÓW.
✦  WSZYSTKO O ZMIANACH W STATUCIE, CO NALEŻY 
    WIEDZIEĆ PRZED WZCZ.
✦  LUSTRACJA, CZYLI AUDYT W SPÓŁDZIELNI.

Reklama

WZCZ JUŻ W NAJBLIŻSZĄ SOBOTĘ
     Jeśli nasze zainteresowanie funkcjonowaniem spółdzielni ograniczamy do minimum, to WZCz jest najlepszą szansą, by aktywnie wziąć udział 
w życiu spółdzielni i w podejmowaniu decyzji. Pokazać, że patrzymy na ręce tym, którzy działają w naszym imieniu i na naszą rzecz. Zanotujmy 
zatem już dziś w kalendarzu: sobota, 10 czerwca, godzina 10.00, Centrum konferencyjno-kongresowe przy ulicy Bobrowieckiej 9.
  Mamy nadzieję, że gazeta którą oddajemy w Państwa ręce będzie przydatnym przewodnikiem dla tych, którzy zdecydują się wziąć udział                  
w WZCz. Ale jeszcze bardziej zachęcamy do lektury osoby, które z róż̇nych przyczyn nie zamierzają uczestniczyć w zebraniu. Na łamach nasze- 
go dwumiesięcznika przedstawiamy w sposób skondensowany - a mamy nadzieję, że także przejrzysty i atrakcyjny - wszystkie najważniejsze 
informacje dotyczące działalności spółdzielni w ubiegłym roku. Lektura M6 to okazja by szybko zapoznać się z kondycją „Energetyki” i wyrobić 
sobie zdanie na temat sytuacji w spółdzielni.
    Zebranie musi uporać się z olbrzymią materią, dodatkowo zwykle toczą się żywe dyskusje, zatem standardem jest, że trwa wiele godzin. Jeśli 
ktoś nie może lub nie chce spędzać wielu godzin na zebraniu, warto zajrzeć choćby na chwilę. Przypominamy też, że swój obowiązek można 
wypełnić wyznaczając pełnomocnika, który będzie głosował w naszym imieniu.
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Przewodniczący Rady Nadzorczej  Janusz  Gajda i Prezes 
Zarządu Piotr Kłodziński zachęcają do udziału w WZCz.
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M6. Ukazuje się od 1996  roku. 
Wydawca: Międzyzakładowa Spółdzielnia 
Mieszkaniowa  „Energetyka”.
Adres redakcji: ul. Zwierzyniecka 8A,  
00 - 719  Warszawa. Tel. 22 841 60 11.
Strona internetowa spółdzielni: 
www.msmenergetyka.pl.

Kontakt do redakcji: m6@msmenergetyka.pl, 
tel. 600 38 33 34.
Nakład: 19 300.  ISSN 1508-9266.
Redaktor naczelny: Mariusz Ilnicki.
Artykułów niezamówionych nie zwracamy. 
Redakcja zastrzega sobie prawo do redagowania     
i skracania nadesłanych tekstów.

Za treść reklam, ogłoszeń i artykułów sponsoro- 
wanych redakcja nie odpowiada.
Dyżury redakcyjne: 5 i 19  czerwca.
Lipiec i sierpień - brak dyżurów, przerwa 
wakacyjna. 
Następny numer  M6  ukaże się na w  drugiej 
połowie sierpnia 2017.

✦ W pobliże sali w której odbędzie się WZCz dojeżdżają autobusy linii: 
131, 141, 159, 162, 168, 180, 185, 187. Wjazd na parking od ulicy 
Kierbedzia bramą nr 5, wyjazd bramą nr 4 od ul. Bobrowieckiej. Dla 
uczestników WZCz parking jest bezpłatny. Wejście z podjazdem dla 
osób niepełnosprawnych od ulicy Bobrowieckiej przy bramie nr 3. 

✦ Obrady odbędą się w sali Chopin, która znajduje się w budynku A na 
V piętrze (X na mapce). Dostępne są dwie windy - administracja cen- 
trum zwraca uwagę na przestrzeganie dopuszczalnego obciążenia 
wind -  niestosowanie się do zaleceń może prowadzić do awarii wind.

✦ Udogodnienia dla uczestników: sala jest klimatyzowana, zaś  w sąsiedniej sali Moniuszko zostanie zorganizowany catering w postaci kanapek 
(zamówiono 600 sztuk) oraz napojów. Każdy członek odbierając kartę do głosowania otrzyma również  bon, który będzie mógł wykorzystać       
w sali z cateringiem. W sali obrad na bieżąco dostępna będzie woda.

✦ Głosowanie odbywa się za pomocą kart elektronicznych wydawanych na podstawie dowodu tożsamości. Aktywacja karty odbywa się podczas 
wejścia na salę obrad, zaś dezaktywacja przy wyjściu. Czynności należy wykonywać każdorazowo przy opuszczaniu sali i wchodzeniu na salę.

✦ Głosowania są tajne. Zewnętrzna firma wynajęta do obsługi głosowania nie posiada list z nazwiskami członków uczestniczących w WZCz. 
Zasady głosowania będą prezentowane przez prowadzącego zebranie przed każdym głosowaniem.

✦ Na sali obrad dostępne będą wszystkie materiały niezbędne do sprawnego uczestnictwa w WZCz (książeczki drukowane specjalnie na WZCz, 
projekty uchwał, itp.).

✦ Dla sprawnego rozpoczęcia WZCz warto przyjść wcześniej - mandaty wydawane są już od 9.00. Pozwoli to uniknąć kolejek tuż przed 10.00             

WALNE - NIEZBĘDNIK 
UCZESTNIKA

x

  Warto wiedzieć przed walnym...
1. Członkowie MSM „Energetyka” mają prawo zapoznać się ze spra- 
wozdaniami i projektami uchwał, które są wyłożone do wglądu             
w biurze Zarządu spółdzielni przy ul. Zwierzynieckiej 8A, w admini- 
stracjach osiedli:  w poniedziałki i czwartki w godzinach od 10 do 
18, we wtorki, środy i piątki w godzinach od 8 do 14, oraz na stronie 
www.msmenergetyka.pl. 

2. Członkowie oraz organy spółdzielni mają prawo zgłaszania pro- 
jektów uchwał i żądania zamieszczenia oznaczonych spraw w po- 
rządku obrad Walnego Zgromadzenia. Projekty uchwał należało 
złożyć w terminie do 26 maja w biurze Zarządu przy ul. Zwierzy- 
nieckiej 8A.
3. Stosowne zmiany w porządku Walnego Zgromadzenia wraz ze 
zgłoszonymi projektami uchwał są wyłożone do wglądu w biurze 
Zarządu spółdzielni przy ul. Zwierzynieckiej 8A, w administracjach 
osiedli oraz na stronie internetowej.
4. Członkowie mają prawo zgłaszania poprawek do projektów 
uchwał nie później niż na 3 dni przed dniem posiedzenia WZCz. Dla 
zachowania ww. terminu poprawki do wyłożonych projektów 
uchwał należy składać w siedzibie spółdzielni nie później niż do           
7 czerwca br. (środa)  do godziny 15.30.

5. Zgodnie z art.36 §3 i §4 Prawa spółdzielczego członek może 
uczestniczyć w  Walnym Zgromadzeniu przez pełnomocnika. 
Pełnomocnik nie może zastępować więcej niż jednego członka. 
Pełnomocnictwo powinno być udzielone na piśmie i dołączone do 
protokołu WZCz. Członek MSM „Energetyka” będący jednocześnie 
pracownikiem spółdzielni nie może być pełnomocnikiem na WZCz.

... i podczas zebrania (z Regulaminu WZCz)
§ 4 pkt. 1. Walne Zgromadzenie może podejmować uchwały jedynie 
w sprawach objętych porządkiem obrad podanym do wiadomości 
członków w terminach i w sposób określony w statucie spółdzielni.
§ 5 pkt. 3. Przy obliczaniu wymaganej większości głosów dla pod- 
jęcia uchwały uwzględnia się tylko głosy oddane „za” i „przeciw” 
uchwale.
§ 7 pkt.1. Przewodniczący Walnego Zgromadzenia lub jego danej 
części otwiera dyskusję udzielając członkom głosu w kolejności 
zgłoszenia się (...). 
§ 7 pkt. 2. Członkom Zarządu i Rady Nadzorczej przewodniczący 
WZCz lub jego danej części może udzielać głosu poza kolejnością.
§ 7 pkt 3. Przewodniczący ma prawo zwrócić uwagę każdemu mów- 
cy, jeśli odbiega on od zagadnienia będącego przedmiotem dysku- 
sji lub przekracza czas ustalony dla przemówień.
§ 7 pkt. 4. Przewodniczący może odmówić udzielenia głosu osobie, 
która w danej sprawie już przemawiała. 
§ 7 pkt. 5. W sprawach formalnych przewodniczący udziela głosu 
poza kolejnością zgłoszenia. Za wnioski w sprawach formalnych 
uważa się wnioski w przedmiocie sposobu obradowania i głosowa- 
nia, a w szczególności w sprawach: 
a) głosowania bez dyskusji;   b) przerwania dyskusji;   c) zamknięcia 
listy mówców;   d) ograniczenia czasu przemówień;    e) zarządzenia 
przerwy.
W sprawach formalnych może zabrać głos jedynie dwóch mówców, 
jeden „za” i jeden „przeciw”. Wszystkie wnioski formalne, a także 
oświadczenia do protokołów mogą być zgłaszane ustnie. 

http://www.msmenergetyka.pl
http://www.msmenergetyka.pl
mailto:m6@msmenergetyka.pl
mailto:m6@msmenergetyka.pl
http://www.msmenergetyka.pl
http://www.msmenergetyka.pl
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   1. LICZBA CZŁONKÓW I LOKALI. Spółdzielnia na koniec 2016 roku 
liczyła 17 322 członków - przez 12 miesięcy ubyło 325 członków, co 
jest największym spadkiem w ostatnich latach. W 2011 roku do „Ener- 
getyki” należało blisko 1000 osób więcej. W ostatnim czasie widoczne 
są dwie tendencje: rośnie liczba właścicieli mieszkań w zasobach spół- 
dzielni niebędących członkami MSM „Energetyka” (na koniec 2016 
roku 3210 osób), wzrasta także liczba mieszkań wyodrębnionych - ta- 
ki stan prawny ma niemal co czwarty lokal (4847). Zasoby mieszka- 
niowe to 259 budynków mieszkalnych liczących 18 844 lokale miesz- 
kalne i 21 budynków użytkowych (391 lokali użytkowych). 
   2. ZARZĄD I ORGANY SPÓŁDZIELNI. Działaniami spółdzielni kieruje 
Zarząd w którego skład wchodzą: Piotr Kłodziński - prezes Zarządu, 
Grzegorz Engelbrecht - członek Zarządu, Leszek Kaczmarski - członek 
Zarządu. Bieżącą pracą administracji siedmiu osiedli kierują pełno- 
mocnicy Zarządu: Bernardyńska - Katarzyna Szwarc, Idzikowskiego         
- Jadwiga Pawłowska-Radecka, Sadyba - Krzysztof Kuciński, Sielce - Ja- 
nusz Kordel, Stegny Południe - Bartosz Jagielski, Stegny Północ - p.o 
kierownika Wiesław Kuczmarski, Stegny Rożek - Waldemar Korpak. 
Nadzór nad ich funkcjonowaniem sprawują rady osiedli, w których 
działa 129 osób. Nadzór nad działalnością całej spółdzielni sprawuje 
24-osobowa Rada Nadzorcza (w 2017 zrezygnowało dwóch członków 
-  skład zostanie uzupełniony podczas WZCz).
   3. DWA PLANY FINANSOWE. W planie działalności całej spółdzielni 
oraz poszczególnych osiedli istnieje podział kosztów i przychodów na 

tzw. gospodarkę zasobami mieszkaniowymi (gzm) i pozostałą dzia- 
łalność gospodarczą. W rezultacie występują dwa odrębne wyniki fi- 
nansowe: dla gospodarki zasobami mieszkaniowymi i dla pozostałej 
działalności gospodarczej. Dochód uzyskany z działalności gospo- 
darczej podlega opodatkowaniu, a powstaje z dwóch źródeł. Pierwsze 
to dochody poszczególnych nieruchomości pochodzące z ich po- 
wierzchni wspólnej. Przysługują one członkom i właścicielom danej 
nieruchomości. Drugie źródło to dochód z majątku wspólnego spół- 
dzielni przysługujący wszystkim członkom. Szczegółowe decyzje            
o podziale tego dochodu podejmuje Walne Zgromadzenie Członków 
po przyjęciu rocznego sprawozdania finansowego spółdzielni.
    4. DODATNI WYNIK GZM. W przypadku gospodarki zasobami miesz- 
kaniowymi, w skali osiedli saldo za 2016 rok zamknęło się wynikiem 
dodatnim w wysokości 858,4 tys. zł (zamiast zakładanych  -182,6 tys. 

zł). Sześć osiedli osiągnęło dodatni wynik na gzm, zaś Stegny Południe 
wykazało wynik ujemny w kwocie  -401,7 tys. zł. Pokrycie tego niedo- 
boru będzie realizowane według programu naprawczego zaakcepto- 
wanego przez Radę Osiedla w marcu 2016 r. Wyniki za rok 2016 wska- 
zują, że liczba zadłużonych nieruchomości jest niższa niż na koniec 
2015 r.
    5. NADWYŻKA Z DZIAŁALNOŚCI GOSPODARCZEJ. Z działalności gos- 
podarczej spółdzielnia uzyskała w 2016 roku dochód netto w kwocie 
7,4 mln zł. Jest to kwota niższa niż w roku 2015 (wówczas było to 8,5 
mln zł), jednak przewyższająca plan zakładający 6,9 mln zł. Z tego 
tytułu zapłacony został podatek dochodowy w kwocie 1,9 mln zł. 
Głównym źródłem dochodów w tym obszarze jest wynajem lokali użyt- 
kowych (powierzchnie do wynajęcia liczą ok. 38 tys. mkw) oraz opro- 
centowanie uzyskane z lokat  bankowych środków finansowych (1,02 
mln zł).
    6. REMONTY I KONSERWACJA. Przeprowadzone zostały prace re- 
montowe o łącznej wartości 25,9 mln zł, przy planowanym budżecie 
na ten cel w wysokości 33 mln zł.. Finansowanie remontów w 80 proc. 
pochodziło ze środków własnych, 20 proc. to pożyczki z Centralnego 
Funduszu Remontowego. Największy zakres prac dotyczył remontów 
balkonów i loggii (3,7 mln zł, 58 budynków), remontów klatek scho- 
dowych (2,4 mln zł, 13 budynków - przy czym planowane były prace za 
blisko 5,9 mln zł), modernizacji lub całkowitej wymiany wind (1,3 mln 
zł, 9 budynków), wymiany wodomierzy (1,6 mln zł, 85 budynków).       

W kolejnych 34 budynkach założony został monitoring (0,34 mln zł),  
a 3,2 mln zł pochłonęły prace na terenach wspólnych osiedli - najwię- 
cej, bo 1,2 mln zł, z tego przeznaczono na remont chodników, miejsc 
parkingowych i ulic osiedlowych. Stabilnie od kilku lat prezentują się 
wydatki na konserwację i usuwanie awarii - w 2016 roku wydano na ten 
cel 6,7 mln zł. 
     7. INWESTYCJE. W 2016 roku rozpoczęła się budowa nowego budyn- 
ku mieszkalnego na osiedlu Sielce (ul.  Zwierzyniecka). W 8-piętrowym 
budynku znajdzie się 138 mieszkań, 149 miejsc w garażu podziem- 
nym oraz 7 lokali użytkowych na parterze. Oddanie inwestycji do użyt- 
ku planowane jest na czwarty kwartał 2018 roku, a większość miesz- 
kań już znalazła nabywców wśród członków. Kontynuowane były 
prace przygotowawcze  dla inwestycji w narożniku ulic Czerniakow- 
skiej i Nehru. Będzie to budynek o zróżnicowanej liczbie kondygnacji: 

SYTUACJA SPÓŁDZIELNI W PIGUŁCE, CZYLI PODRĘCZNY PRZEWODNIK NA WZCZ

WSZYSTKO, CO WARTO WIEDZIEĆ 
O SPRAWOZDANIU ZA ROK 2016

WYNIKI FINANSOWE POZOSTAŁEJ DZIAŁALNOŚCI GOSPODARCZEJ (w tys. zł)

Jednostka organizacyjna Przychody Koszty Dochód brutto Dochód netto % wykon.

Sielce 2 145,8 640,1 1 505,7 1 277,1 110,9

Sadyba 4 333,6 1 970,7 2 362,9 1 993,6 114,0

Stegny Północ 2 284,4 790,5 1 493,9 1 211,7 94,6

Stegny Rożek 1 016,3 644,8 371,5 297,2 66,9

Stegny Południe 4 583,8 3 167,8 1 416,0 881,7 98,8

Bernardyńska 974,9 326,4 648,5 527,4 165,5

Idzikowskiego 980,6 762,7     217,9 184,9 89,1

Ogółem osiedla 16 319,4 8 303,0 8 016,4 6 373,6 105,5

Biuro Zarządu Ogólnego 1 990,5 725,5 1 265,0 1 034,1 112,0

Ogółem spółdzielnia 18 309,9 9 028,5 9 281,4 7 407,7 106,3

Osiedle
Proponowana kwota  

(zł) 

Sielce 1 277 100

Sadyba 1 993 559

Stegny Południe 881 702

Stegny Północ 1 211 741

Stegny Rożek 297 157

Idzikowskiego 184 852

Bernardyńska 527 427

Biuro Zarządu Ogólnego 1 034 132

NADWYŻKA BILANSOWA DO 
PODZIAŁU ZA 2016 ROK (7 407 670 zł)
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 od dwóch do siedemnastu z 166 mieszkaniami i powierzchnią usłu- 
gową  (1 900 mkw). 
    8. CENTRALNY FUNDUSZ REMONTOWY. Fundusz stanowi kapitał, 
który pozwala na wspomaganie prowadzonej przez spółdzielnię dzia- 
łalności i utrzymanie płynności finansowej oraz pełnej zdolności płat- 
niczej. Z CFR nieruchomości pożyczają środki na finansowanie re- 
montów (w 2016 roku ponad 5 mln zł), środki są przejściowo angażo- 
wane w pomoc osiedlom w spłacie bieżących zobowiązań, czy w przygo- 
towanie inwestycji. 
Także z CFR wnoszo- 
na jest na początku 
każdego roku opłata 
za wieczyste użytko- 
wanie (8 mln zł). Na- 
stępnie członkowie 
spółdzielni spłacają 
opłatę z tego tytułu 
przez 12 miesięcy. 
Na koniec roku 2016 stan CFR wynosił 36,7 mln zł. Wolne środki są lo- 
kowane na lokatach terminowych, a uzyskane w ten sposób odsetki 
wchodzą w skład nadwyżki bilansowej biura Zarządu.
    9. ISO 9001. We wrześniu 2016 r. „Energetyka” uzyskała certyfikat 
jakości według normy PN EN ISO 9001:2009. W ciągu roku określono 
procesy dla których opracowano procedury działań i przeprowadzono 
szkolenie pracowników sukcesywnie w biurze Zarządu i na kolejnych 
osiedlach. W pierwszej kolejności było to biuro Zarządu i osiedla Idzi- 
kowskiego, Bernardyńska oraz Sadyba, następnie Sielce i Stegny Ro- 
żek (pozostałe osiedla w 2017 r.). Łączne koszty poniesione na wdro- 
żenie ISO 9001 w roku 2016 wyniosły 64 tys. zł, co w przeliczeniu na  
1 mkw   daje kwotę  0,5 gr/m-c/1 mkw. 

    10. ZADŁUŻENIE WOBEC SPÓŁDZIELNI. Zadłużenie w opłatach za 
lokale wyniosło na dzień koniec ubiegłego roku 5,5 proc.  rocznego 
wymiaru opłat (7,5 mln zł). Najwyższy poziom zadłużeń występuje na 
Stegnach Południe (6,4 proc.) i Sadybie (6,2 proc.). Najlepszą sytuację 
odnotowano na osiedlach Bernardyńska (3,7 proc.) i Sielce (3,9 proc.). 
Największą część, bo blisko 70 proc., stanowią zaległości bieżące. Są 
to w głównej mierze zadłużenia krótkoterminowe, jedno- i dwumie- 
sięczne, w tym dopłaty wynikające z rozliczenia energii cieplnej za zi- 

mę 2015/2016 doko- 
nane w grudniu 2016 
roku. Tak więc dopła- 
ty z tego tytułu są 
wnoszone dopiero w 
tym roku. 
W ubiegłym roku ko- 
mornicy sądowi wy- 
znaczyli 17 terminów 
licytacji (w 7 sprawach 

licytacje odbyły się; w 4 sprawach zostały odwołane z uwagi na 
spłacenie całego zadłużenia; w 3 sprawach licytacje nie odbyły się             
z powodu braku licytantów; w 1 sprawie licytacja nie odbyła się z uwa- 
gi na wniosek dłużnika o odwołanie całego składu sędziów). W następ- 
nych 15 sprawach postępowania egzekucyjne zostały umorzone 
przed wyznaczeniem terminów licytacji z powodu spłaty zadłużenia. 
W wyniku postępowań wewnątrzspółdzielczych zmierzających do wy- 
kluczenia dłużników ze spółdzielni, postępowań eksmisyjnych oraz 
egzekucyjnych, w 2016 roku „Energetyka” odzyskała należności               
w łącznej wysokości 1,2 mln zł.
   11. SPRAWY TERENOWO-PRAWNE. Spółdzielnia stale prowadzi dzia- 
łania zmierzające do uregulowania stanu prawnego gruntów. Dotyczy 

Reklama

WWW.MSMENERGETYKA.PL 
Wszystko o WZCz w Internecie.
Na stronie internetowej spółdzielni  znajduje  zawiadomienie o 
zwołaniu WZCz wraz z porządkiem obrad, sprawozdanie roczne 
z działalności Zarządu, sprawozdanie finansowe oraz sprawo- 
zdanie Rady Nadzorczej. Przedstawiona jest lista kandydatów do 
RN oraz propozycje uchwał i wniosków zgłoszonych przez 
członków spółdzielni. 

http://WWW.MSMENERGETYKA.PL
http://WWW.MSMENERGETYKA.PL
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to terenów osiedli Stegny Północ oraz Idzikowskiego i częściowo Stegny Południe, 
Sadyba oraz Sielce. Łącznie 66 budynków (4391 mieszkań). Działania Zarządu                
w ostatnim roku ukierunkowane były na skonkretyzowanie w osiedlach Idzikow- 
skiego i Stegny Północ zakresu roszczeń byłych właścicieli i doprowadzenie do jak 
najdokładniejszego ich zbadania oraz wskazania obszarów wolnych od roszczeń 
do sukcesywnej regulacji. W lipcu 2016 r. „Energetyka” otrzymała zlecone opracowa- 
nia geodezyjne. Są to mapy do celów administracyjnych dla osiedli Idzikowskiego          
i Stegny Północ oraz obszerne wykazy powierzchni przedstawiające rozliczenie            
w działkach ewidencyjnych części nieruchomości w odniesieniu do aktualnego sta- 
nu prawnego. Wykazy zawierają ponadto opisy wniosków dekretowych, wydanych 
decyzji, pism w sprawach dekretowych kierowanych do Urzędu m.st. Warszawy – za- 
wartych w ponad 800 teczkach. W czerwcu 2016 r. zostało opracowane wspólne 
stanowisko Rady Nadzorczej i Zarządu w sprawie braku regulacji prawnej gruntów         
- stanowisko zostało przesłane do Sejmu RP, do Rzecznika Praw Obywatelskich, 
Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa, a także do Prezydenta m.st. Warszawy.
    12. ZATRUDNIENIE I WYNAGRODZENIA. Średnie zatrudnienie wyniosło 360 etatów       
i było to o 8 etatów mniej niż rok wcześniej (w ciągu ostatnich dwóch lat odnoto- 
wano spadek o 19 etatów). Wynagrodzenia pochłonęły 21 mln zł, co stanowi kwotę 
o 600 tys. zł większą niż rok wcześniej. Przez ostatnie 4 lata środki przeznaczane 
na wynagrodzenia wzrosty zaledwie o 4 proc. (20,1 mln zł w 2013 r.). W ubiegłym 
roku średnia pensja w „Energetyce” wynosiła 4800 zł brutto. W zdecydowanej więk- 
szości usługi na rzecz mieszkańców wykonują pracownicy spółdzielni zatrudnieni 
na umowach o pracę. Najwięcej osób pracuje na Stegnach Północ i Sadybie - po 70.
    13. KOSZT ZARZĄDZANIA OGÓLNEGO. Wskaźnik kosztów zarządzania ogólnego 
obciążający eksploatację dla wszystkich rodzajów lokali w roku 2016 wyniósł 0,26 
zł/mkw miesięcznie. Koszty biura zarządzania ogólnego wyniosły 5,9 mln zł. Źródła 
pokrycia kosztów stanowiły eksploatacja zasobów mieszkaniowych  (53 proc.)  oraz  
działalność inwestycyjna (47 proc.).

    Jednym ze stałych punktów porządku WZCz jest przyjęcie sprawo- 
zdania Rady Nadzorczej, której praca, inaczej niż w przypadku Za- 
rządu, jest oceniana nie za rok kalendarzowy, ale za okres kadencji           
-  w tym  wypadku jest to czerwiec 2016 - maj 2017. 
    W tym czasie miało miejsce 12 posiedzeń plenarnych (11 rok wcześ-
niej) na których podjęto 82 uchwały, z tym że zdecydowana większość 
z nich dotyczyła wykreślenia członków, którzy sprzedali mieszkanie  
w zasobach spółdzielni, lub wykluczenia członków zalegających                  
z opłatami. Do najważniejszych zadań należały ocena wykonania planu 
gospodarczo-finansowego za 2016 r., ocena planu gospodarczego na 
rok 2017, a także ocena kwartalnych sprawozdań z działalności spół- 
dzielni. Ponadto, w ciągu ostatnich 12 miesięcy Rada dokonała prze- 
glądu i nowelizacji szeregu regulaminów obowiązujących w „Energe- 
tyce” (m.in. regulaminu rozliczania kosztów dostawy ciepła do lokali 
oraz pobierania opłat za centralne ogrzewanie i podgrzanie wody, re- 
gulaminu rozliczania kosztów eksploatacji i utrzymania nieruchomo- 
ści, dostawy mediów i usług komunalnych, regulaminu wyłaniania kan- 
dydatów i obsady stanowisk członków Zarządu, kierowników admini- 
stracji, regulaminu udzielania zamówień na roboty budowlane, dos- 
tawy i usługi). Do kompetencji RN należy również akceptowanie wnio- 
sków o pożyczki z CFR na remonty. W kadencji 2016/2017 osiedla zło- 
żyły 33 wnioski na łączną kwotę 11,17 mln zł - wszystkie uzyskały ak- 
ceptację. 
   W marcu Rada Nadzorcza dokonała rocznej oceny członków Zarządu 
i głównej księgowej w oparciu o oceny przekazane przez wszystkie ko- 
misje Rady Nadzorczej. Średnia ocena dla czterech ocenianych osób 
wyniosła 4,75 pkt. (w skali od 3 do 6). 
   Ważnym zagadnieniem podejmowanym przez Radę Nadzorczą jest 

uregulowanie stanów prawnych gruntów, co - jak czytamy w sprawo- 
zdaniu - „stanowi fundamentalną kwestię dla bezpieczeństwa i formal- 
nego zabezpieczenia praw majątkowych członków MSM „Energetyka”. 
W tej sferze Rada Nadzorcza, pomimo licznych ograniczeń zewnętrz- 
nych, inicjowała i wspierała wszelkie działania zmierzające do mak- 
symalnego wykorzystania możliwości szybkiego rozwiązania proble- 
mu”. Temat ten w ocenie Rady powinien należeć do priorytetów Za- 
rządu.
   Częścią sprawozdania są rekomendacje dla Zarządu, wśród których 
znajdujemy, m.in., wzmożenie dyscypliny w realizacji planu remontów 
w zakresie rzeczowym; przegląd wszystkich regulaminów obowiązu- 
jących w MSM „Energetyka”; konieczność dalszej intensyfikacji prac 
związanych z informatyzacją spółdzielni; czy wypracowanie strategii  
i podjęcie działań mających na celu usunięcie przez m.st. Warszawa 
uciążliwości związanych z Trasą Siekierkowską oraz planowaną Czer- 
niakowską-bis. Za jeden z ważniejszych celów Rada Nadzorcza uważa 
posiadanie dobrze przygotowanej kadry pracowników, szczególnie      
w kontekście nowych zasad przechodzenia na emeryturę, które zacz- 
ną obowiązywać od października tego roku.  
    W sprawozdaniu czytamy ponadto, że w ocenie Rady „nie ma żad- 
nych finansowych zagrożeń dla dalszej działalności MSM „Energety- 
ka”. Spółdzielnia posiada wysoką płynność finansową i dysponuje 
własnymi środkami na prowadzoną działalność remontową, a ponad- 
to Zarząd ma możliwości wspierania osiedli przy regulowaniu bieżą- 
cych zobowiązań płatniczych dzięki krótkoterminowym pożyczkom 
z Centralnego Funduszu Remontowego”.
   Podczas WZCz dokonany zostanie wybór aż 14 członków Rady Nad- 
zorczej: 12 osobom kończy się trzyletnia kadencja, dwie kolejne             
(z Sielc i Stegien Północ) zostaną wybrane na dokończenie kadencji po 
osobach, które złożyły rezygnację). Zdecydowana większość z człon- 
ków, którym kończy się kadencja może jednak ubiegać się o reelekcję.
  Ze szczegółowym przebiegiem prac Rady Nadzorczej można za- 
poznać się dzięki dostępnym dla członków protokołom z posiedzeń 
plenarnych. Są one publikowane na stronie internetowej spółdzielni         
i dostępne do wglądu w biurze Zarządu oraz w administracjach osiedli.

Sprawozdanie z działań 
Rady Nadzorczej 
w kadencji 2016-2017

JAK PODZIELIĆ MILIONY? 
 Członkowie spółdzielni każdego roku dzielą między 
osiedla zysk wypracowany przez spółdzielnię, gdyż 
„Energetyka” regularnie wypracowuje nadwyżkę 
bilansową - za 2016 rok jest to kwota 7,4  mln zł. Jest 
to jeden z najbardziej interesujących mieszkańców 
temat. Przedmiotem podziału na WZCz jest kwota 
wypracowana przez domy-nieruchomości, osiedla 
oraz biuro Zarządu. Zgodnie z art. 5 ust. 1 ustawy               
z dnia 15.12.2000 r. o spółdzielniach mieszkanio- 
wych, pożytki pozyskane przez poszczególne domy- 
-nieruchomości przeznacza się na ich fundusz 
remontowy. Zgodnie z przyjętą praktyką, WZCz 
dzieli nadwyżkę bilansową osiedli i biura Zarządu         
w ten sposób, że środki wypracowane przez osiedla 
pozostają w osiedlach, a kwota wypracowana przez 
biuro Zarządu jest dzielona według przyjętych kry- 
teriów. Od 2014 roku Zarząd i Rada Nadzorcza przy- 
jęły, że podział środków w części wypracowanej przez 
Zarząd dokonywany jest w proporcji do udziału po- 
szczególnych osiedli w powierzchni mieszkań, do 
których prawa posiadają członkowie spółdzielni 
MSM „Energetyka” (czyli im więcej członków, tym 
większa pula na dane osiedle). Szczegóły dotyczące 
propozycji podziału nadwyżki za 2016 rok w tabelce 
na stronie 4. 

opr. na podstawie Sprawozdania          
z działalności Spółdzielni za rok 2016

red.



Informator na Walne 

7

Szanowni Członkowie MSM „Energetyka” oraz pozostali posiadacze                   
praw do lokali. 

     Jak by to dziwnie nie zabrzmiało, fakt pozostaje faktem: ustawo- 
dawca tak zmienił prawo spółdzielcze, że nie trzeba być członkiem 
spółdzielni aby posiadać prawo do lokalu mieszkalnego. W efekcie, 
według stanu na koniec minionego roku aż 3210 posiadaczy prawa do 
lokalu nie jest członkami MSM „Energetyka”. Spółdzielnia natomiast 
ma obowiązek zarządzać wszystkimi zasobami i troszczyć się o wszyst- 
kich mieszkańców. Tak też czynimy dbając jednakowo o wszystkie 
budynki, całą infrastrukturę techniczną oraz tereny zielone z ich licz- 
nymi urządzeniami rekreacyjnymi i sportowymi. 
   Kolejny rok naszej działalności jest kontynuacją pozytywnych efek- 
tów lat poprzednich. W skali spółdzielni osiągnęliśmy zrównoważenie 
kosztów i wpływów w gospodarce zasobami mieszkaniowymi. Zano- 
towaliśmy niedobory w niektórych nieruchomościach, jednak będą 
one pokryte przez wpłaty mieszkańców tych nieruchomości w następ- 
nych okresach. 
    Sukcesem jest utrzymywanie na wysokim poziomie zysku na działal- 
ności gospodarczej, pomimo dużej konkurencji na rynku najmu oraz 
miernego poziomu oprocentowania lokat pieniężnych w bankach 
(dwa główne źródła przychodów z działalności gospodarczej). W efek- 
cie w najbliższą sobotę podczas WZCz tradycyjnie już będą Państwo 
decydować o zagospodarowaniu 7,4 mln zł zysku netto. Zarząd za- 
proponował podział zysków osiedli zgodnie z opiniami organów sa- 
morządowych oraz utrzymał propozycję dofinansowania kosztów 
modernizacji infrastruktury z części zysku zarządu ogólnego. Zapro- 
ponowaliśmy też – do Państwa decyzji – przeznaczenie 1,35 proc. 
zysku na sfinansowanie organizacji uroczystości 60-lecia istnienia 
MSM „Energetyka” przypadającego 29 maja 2018 r. 
    Chciałbym w imieniu Zarządu zapewnić, że racjonalnie gospodaru- 
jemy Państwa pieniędzmi gwarantując niezagrożone funkcjonowanie 
spółdzielni. Regulujemy terminowo wszelkie zobowiązania wobec 
kontrahentów i budżetu zachowując wysoką płynność finansową. 
Szkoda, że Miasto Stołeczne Warszawa, które upiększamy z naszych 
pieniędzy, nie załatwia swoich zobowiązań wobec nas w postaci usta- 
nowienia prawa użytkowania wieczystego do 44 hektarów gruntów 
zabudowanych budynkami spółdzielczymi. Niestety, również Sejm RP 
oraz rząd nie podejmują w tym kierunku żadnych działań. Szkoda, bo 
państwo polskie nie ma z nami żadnych kłopotów, nie oczekujemy 

wsparcia finansowego, a jedynie wywiązania się z podjętych wobec 
spółdzielni zobowiązań. 
    W tym miejscu zwracam Państwa uwagę, że zawarte w projekcie po- 
rządku obrad WZCz projekty uchwał w sprawie nabycia nieruchomo- 
ści dotyczą gruntów zabudowanych budynkami spółdzielczymi. Po- 
zytywne decyzje będą niezbędne przy zawieraniu aktów notarialnych 
z miastem. Dotychczasowe regulacje miały miejsce w myśl poprzed- 
niego statutu, który takie uprawnienie nadawał Radzie Nadzorczej; 
obecny statut wymaga stosownych uchwał zarówno Rady Nadzorczej  
jak i Walnego Zgromadzenia Członków.
    Uważam za celowe podkreślić jak wielką rolę w naszej działalności 
pełni  Centralny Fundusz Remontowy. Istnienie tego kapitału gwaran- 
tuje spółdzielni spokój finansowy, a mieszkańcom odczuwalne wspar- 
cie w realizacji remontów budynków, modernizacji infrastruktury, 
przejściowego finansowania zadłużeń z tytułu opłat czy wreszcie na- 
bywania lokali użytkowych w nowych inwestycjach. Ponieważ CFR  jest 
funduszem zwrotnym jego stan nie maleje i jest gwarancją dobrej kon- 
dycji finansowej MSM „Energetyka” i jej rozwoju.
     Warto również zaznaczyć, że spółdzielnia konsekwentnie podejmu- 
je realizacje nowych inwestycji polegających na budowie budynków 
mieszkalnych z lokalami użytkowymi i garażami podziemnymi. Po za- 
kończeniu programu na Stegnach Południe podjęliśmy realizację na 
osiedlu Sielce: w budowie jest pierwszy budynek, w przygotowaniu 
dwa kolejne. Obserwujemy, że nabyciem mieszkań są zainteresowani 
nasi członkowie, którzy starają się zaspokoić potrzeby mieszkaniowe 
swoich dzieci i wnuków. 
     Zarząd liczy, że w 2017 r. obecni na Walnym Zgromadzeniu Człon- 
ków będą zainteresowani przegłosowaniem projektów uchwał przygo- 
towanych przez Komisję Statutową. Potrzeba będzie 434 mandatów, 
gdyż zmiany statutu wymagają obecności co najmniej 1/40 ogółu 
członków. 
     Kończąc chciałbym zaprosić Państwa do odwiedzenia strony interne- 
towej spółdzielni, gdzie zaprezentowaliśmy wyjątkowo obszerny 
komplet materiałów przygotowanych na Walne Zgromadzenie 
Członków, w tym sprawozdania i projekty uchwał .
     W imieniu całego Zarządu i swoim dziękuję  Państwu za współtwo- 
rzenie pozytywnego obrazu naszej spółdzielni i serdecznie 
zapraszam na obrady w dniu 10 czerwca 2017 r.
 

Piotr Kłodziński

Racjonalnie zarządzamy 
pieniędzmi naszych członków

Piotr Kłodziński 
Prezes Zarządu MSM „Energetyka”
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 Jeśli myślimy o funkcjonowaniu naszej spółdzielni w najbliższej 
przyszłości, to pod tym względem najbliższa sobota będzie najważ- 
niejszym dniem w roku. W tym dniu odbędzie się Walne Zgromadze- 
nie Członków, w którym udział w to nie tylko nasz przywilej, ale i obo- 
wiązek. Jego wypełnienie albo rezygnacja z niego będą miały wymier- 
ne konsekwencje. Udział w Zgromadzeniu stawia nas w roli współde- 
cydujących o tym, co dzieje się w naszej spółdzielni, jak wygląda na- 
sze osiedle, a także daje prawo do konstruktywnej krytyki aktualnej 
sytuacji i dotychczasowych działań. Absencja w Zgromadzeniu też 
jest swego rodzaju głosem, ale w ten sposób pokazujemy, że sprawy 
naszej spółdzielni nie są dla nas istotne, a innym, nieznanym nam oso- 
bom, dajemy przyzwolenie decydowania za nas. 
    Pozornie może wydawać się, spoglądając powierzchownie na propo- 
nowany porządek obrad, że planowane Zgromadzenie jest podobne 
do poprzednich. Jednakże chciałbym zwrócić Państwa uwagę, że jest 
kilka spraw, które różni je od poprzednich, i dla których naprawdę 
warto, abyście wzięli w nim Państwo udział. Zgodnie ze statutem Wal- 
ne jest ważne niezależnie od liczby jego uczestników. Jednak są obsza- 
ry, które wymagają określonej w statucie liczby uczestników. Takim 
zagadnieniem jest właśnie… statut. Z różnych przyczyn przeciąga się 
jego nowelizacja, która po raz trzeci znajduje się w zaproponowanym 
porządku obrad. Zakres tematyczny proponowanych obecnie zmian 
w statucie jest efektem konsultacji z mieszkańcami, uchwały zostały 
przygotowane przez przedstawicieli mieszkańców pracujących w ra- 
mach Komisji Statutowej, i - w mojej ocenie - są naprawdę dobrze opra- 
cowane. Znowelizowany statut prawdopodobnie nie wpłynie bez- 
pośrednio na obniżenie opłat za mieszkanie, ale za to usprawni funk- 
cjonowanie organów spółdzielni. Będzie jak nowy komplet opon w sa- 
mochodzie: zwiększy komfort oraz bezpieczeństwo podróżujących          
i pozwoli szybciej mknąć do celu. Dziś w pracy w organach spółdzielni 
niejednokrotnie doświadczamy trudności wynikających z faktu nie- 
precyzyjnych sformułowań użytych w statucie dekadę lat temu. Jest 
też ponadto powód bardziej prozaiczny - nasz statut zawiera zapisy 
sprzeczne z obowiązującym prawem. Taka sytuacja po prostu nie po- 
winna mieć miejsca w jednej z większych spółdzielni w Polsce, co wię- 
cej, organizacji posiadającej certyfikat ISO 9001. Wniosek z tego jest 
jednoznaczny – jeśli chcemy ułatwić sobie działanie, a jednocześnie 
poprawić funkcjonowanie służb profesjonalnych naszej spółdzielni, 
to aktualizacja statutu jest niezbędna, a tylko przy odpowiedniej frek- 
wencji z Państwa strony będzie to możliwe do realizacji.

   Chciałbym również zwrócić uwagę Państwa na osiem uchwał doty- 
czących zgody na nabycie przez „Energetykę” gruntów. Nie chodzi          
w nich o nowe, niezabudowane działki, ale o… tereny na których od lat 
stoją budynki naszej spółdzielni i w których mieszkają członkowie na- 
szej spółdzielni (!). Decyzje w tym zakresie są niezbędne w procesie 
regulacji stanu prawnego gruntów, a chodzi o to, aby w przypadku 
pojawienia się takiej możliwości Zarząd mógł natychmiast przystąpić 
do działania. Sprawa ta pozostaje jedną   z największych bolączek 
MSM „Energetyka”, dzieląc niesprawiedliwie członków spółdzielni na 
dwie grupy o różnym statusie pod względem prawa do zamieszkiwa- 
nego lokalu, a co więcej - o różnych prawach i możliwościach  związa- 
nych z tym lokalem.
    Na zebraniu wybierzemy też swoich przedstawicieli do Rady Nadzor- 
czej. W tym roku kadencja kończy się aż 12 osobom, a ponadto dwóch 
członków Rady złożyło rezygnację z pracy w RN. Wobec tego zada- 
niem uczestników Zgromadzenia będzie wybór aż 14 z 24 członków 
Rady Nadzorczej - organu, który na co dzień nadzoruje funkcjonowa- 
nie spółdzielni i pracę Zarządu. Mądry wybór w tym zakresie to inwe- 
stycja w stabilność działań i rzetelność nadzoru nad zarządzającymi 
naszym majątkiem. 
   Pozostał jeszcze jeden  równie ważny aspekt w kontekście zbliżają- 
cego się WZCz. Wiele problemów w spółdzielni i na naszych osiedlach 
bierze się także stąd, że brakuje szerszego, strategicznego spojrze- 
nia na organizację lub wymiany doświadczeń pomiędzy poszczegól- 
nymi osiedlami. Walne to czas i miejsce na taką refleksję i mam na- 
dzieję, że jej nie zabraknie. 
    Jako Rada Nadzorcza staraliśmy się wspólnie z Zarządem dobrze 
przygotować zebranie. Jestem przekonany, że w ostatnim czasie uda- 
ło się zażegnać przynajmniej część konfliktów w spółdzielni, czego 
dowodem jest choćby spokojny, merytoryczny przebieg zebrań osied- 
lowych. Liczę, że również podczas WZCz skupimy się wyłącznie na 
sprawnym załatwieniu najważniejszych spraw i merytorycznej dys- 
kusji zarówno o problemach,  jak i o przyszłości, a nie na jałowych kłót- 
niach, dotyczących często indywidualnych spraw i przebiegających do 
późnych godzin wieczornych. 
    Pełniąc funkcję przewodniczącego Rady Nadzorczej będę otwierał 
zebranie. Liczę na Państwa obecność i udział w rzeczowej, kulturalnej 
dyskusji. Zebranie jest organizowane dla nas - to my, członkowie spół- 
dzielni, jesteśmy gospodarzami WZCz. I od nas zależy przebieg, po- 
ziom obrad i ich efekt. Proszę, abyśmy - z szacunku dla swoich sąsia- 
dów, którzy zdecydowali się poświęcić swój czas - skoncentrowali się 
na sprawach naprawdę kluczowych, a w swoich sądach i ocenach 
wygłaszanych podczas zebrania byli rzetelni.

Janusz Gajda: Warto wiedzieć,  
co dzieje się w spółdzielni

SPRAWOZDANIE ZA ROK 2016 W LICZBACH
✦   0 proc. wynosi wskaźnik rewaloryzacji (urealnienia) pożyczek z CFR. Brak inflacji oznacza, że spłacana jest wyłącznie kwota pożyczki.
✦  370 spraw skierował do sądów zespół radców prawnych w spółdzielni o okresie styczeń-grudzień 2016 (sprawy dot. opłat za lokale 
     mieszkalne i użytkowe, dzierżawy terenu, eksmisyjne, eksploatacyjne, spłaty kredytu).

✦  80 500 zł - tyle kosztowała w 2016 roku organizacja WZCz. 

✦  1 025 100 zł  -  wartość odsetek uzyskana z  ulokowanych przez spółdzielnię w banku wolnych środków z CFR.

✦  2 411 500 zł  -  wysokość podatku dochodowego zapłaconego przez „Energetykę” w 2016 roku. 

✦  4 281 160 zł -  taka część nadwyżki bilansowej zasili fundusze remontowe nieruchomości (w myśl propozycji przygotowanej przez 
      Zarząd). Przekłada się  to na obniżenie opłat na fundusz remontowy dla członków spółdzielni.
✦  18 309 900 zł -  to przychody spółdzielni z działalności gospodarczej, głównie wynajmu lokali użytkowych.

Przewodniczący Rady Nadzorczej MSM „Energetyka”

fo
t.

 M
.I.

Janusz Gajda



Informator na Walne 

9

   Po zebraniach osiedlowych ukonstytuowały 
się rady osiedli, na dwóch osiedlach wybrano 
nowych przewodniczących. Z powodów pro- 
ceduralnych powtórzone zostało zebranie na 
osiedlu Idzikowskiego.
   Na Bernardyńskiej po czterech latach z dal- 
szego piastowania funkcji przewodniczące- 
go zrezygnował Grzegorz Okoński. Jego nas- 
tępcą została Maria Rybak, dotychczasowa 
sekretarz. Z kolei na stanowisko sekretarza 
wybrano Annę  Jaraczewską. Zastępcą przew. 
pozostała Anna Kowalewska. Na Stegnach 
Północ po rocznej przerwie ponownie kiero- 
wanie pracami Rady Osiedla powierzono Bea- 
cie Maraszek. W prezydium znaleźli się także 
Jolanta Łozińska i Marek Ura jako wiceprze- 
wodniczący i Robert Osmycki jako sekretarz.
  Na Stegnach Południe i na Sadybie zmienił 
się tylko jeden wiceprzewodniczący - na Steg- 
nach wybrano Bartłomieja Bilskiego (przew. 
pozostał Marek Żyszko, sekretarzem Krysty- 
na Reszczyńska), zaś na Sadybie  Jana Biedę 
(przew. nadal jest Stanisław Jakubowski, wice- 
przew. Zbigniew Paradowski, sekretarzem  Ja- 
nina Nieradka). W niezmienionym składzie 
prace kontynuują prezydia rad na Sielcach 
(przew. Maria Domańska, wiceprzew. Henry- 
ka Sobkowska i Stanisław Kowalczyk, sekre- 
tarz Lech Staniszewski), Idzikowskiego (przew. 
Krystyna Śmigielska, wiceprzew. Jerzy Kowa- 
lewski, Krzysztof Pawlak, sekretarz Zenon 
Parchimowicz) oraz Stegnach Rożek (przew. 
Tomasz Milczarek, wiceprzew. Maria Cza- 
piewska oraz Wiesław Otocki, sekretarz 
Krzysztof  Wawrzewski).
   W tym roku „sezon” zebrań otworzyło - i za- 
kończyło - osiedle Idzikowskiego. Mieszkań- 
cy musieli się bowiem wybrać powtórnie na 
zebranie osiedlowe. Z prac w Radzie Osiedla,  
tuż po wyborze, zrezygnował jeden z człon- 

ków, zaś kolejny został wybrany nie będąc 
członkiem spółdzielni.  W efekcie Rada liczy- 
ła 11 osób - o jedną mniej niż wymaga  statut. 
Do zgodnego z prawem funkcjonowania po- 
trzebne było uzupełnienie składu. Zebranie 
odbyło się 29 maja (już po oddaniu do druku 
M6). Na zebraniu 4 kwietnia debatowano 
głównie o dwóch sprawach: jak co roku oma- 
wiano trudną sytuację dotyczącą regulacji 
stanu prawnego gruntów osiedla, zaś drugą 
kwestią była dyskusja o dużym wzroście 
opłat za ochronę spowodowanym ustawo- 
wym podwyższeniem minimalnego wynagro- 
dzenia. Finalnie podjęto decyzję o przepro- 
wadzeniu referendum w sprawie utrzymania 
lub likwidacji ochrony.
   Problem nieuregulowanego stanu praw- 
nego terenu osiedla był również przedmio- 
tem dyskusji na osiedlu Stegny Północ. Po- 
nadto mieszkańcy debatowali na temat ko- 
nieczności wymiany liczników ciepłej i zim- 
nej wody oraz podzielników ciepła, które stra- 
ciły swoją legalizację.
    Na osiedlu Bernardyńska mieszkańcy (w ze- 
braniu udział wzięło zaledwie… 15 osób)  
podjęli uchwałę dotyczącą gotowości współ- 
finansowania, a w konsekwencji czerpania            
w przyszłości pożytków z lokali użytkowych 
budowanych w nowych inwestycjach na osied- 
lu Sielce. Uchwała ta stała się jednak bez- 
przedmiotowa wskutek decyzji uczestników 
zebrania osiedlowego na Sielcach. Zebrani 
zdecydowali, że wszystkie powierzchnie usłu- 
gowe w dwóch najbliższych inwestycjach na 
osiedlu pozostaną do wyłącznej dyspozycji 
osiedla Sielce.  Na ten cel niezbędna będzie 
pożyczka z Centralnego Funduszu Remonto- 
wego z 10-letnim okresem spłaty. Oprócz 
tego omawiane były sprawy dróg dojazdo- 
wych do inwestycji przy ul. Zwierzynieckiej 6 

oraz organizacji ruchu w związku z budową 
ulicy  Czerniakowskiej-bis.
    Na Sadybie obrady w dużym stopniu skon- 
centrowane były na złym stanie technicznym 
osiedlowych pawilonów handlowych.  Rozwa- 
żano kwestię czy pawilony należy remonto- 
wać, czy też bardziej zasadna jest budowa 
nowych, być może z niewielką częścią miesz- 
kalną. Większość obecnych opowiedziała się 
za zleceniem opracowania koncepcji i pój- 
ściem w kierunku inwestycji, zaś dalsza de- 
cyzja miałaby być podjęta na kolejnym zebra- 
niu osiedlowym. 
  Sprawnie przebiegło zebranie na najwięk- 
szym osiedlu Stegny Południe. W dyskusjach 
podniesiono wiele indywidualnych spraw 
osiedla, np. rozliczenia kosztów gospodarki 
zasobami mieszkaniowymi, wjazdu do nowej 
inwestycji oraz procesów regulacji stanu 
prawnego gruntów. Na Stegnach Rożek dys- 
kusja została zdominowana sprawą sfinan- 
sowania projektu realizacji zieleni na terenie 
osiedla. Ostatecznie zebranie przyjęło w tym 
zakresie uchwałę zaproponowaną przez Ra- 
dę Osiedla.
   Łącznie w tym roku (bez powtórzonego 
zebrania na Idzikowskiego) w zebraniach 
osiedlowych wzięło udział 555 członków, co 
stanowi 3,27 proc. uprawnionych. Jest to frek- 
wencja niższa niż w ubiegłym roku, gdy wy- 
niosła 3,65 proc. Największy odsetek człon- 
ków uczestniczył w zebraniu na Stegnach Ro- 
żek (5,74 proc., 46 osób), jednak osiedle to 
zanotowało też największy spadek uczestni- 
ków - w 2016 roku udział w zebraniu wzięło 
dwa razy więcej osób. Na drugim biegunie 
znalazły się Sielce z frekwencją 2,03 proc. 
(58 osób).  Najwięcej członków wzięło udział 
w zebraniu na Sadybie - 140 osób, zaś naj- 
mniej, bo 15 osób - w zebraniu na Bernardyń- 
skiej. To zaledwie o dwie więcej, niż działa        
w Radzie Osiedla. 
   Protokoły z zebrań osiedlowych zamiesz- 
czone są - lub zostaną w najbliższym czasie      
- na stronach internetowych osiedli.

Po zebraniach osiedlowych:
dwóch nowych przewodniczących rad

KULTURALNE OBLICZE „ENERGETYKI”
    „Energetyka”, zgodnie z zapisem w statucie, prowadzi również działalność społeczną, wychowawczą, kulturalną i sportową na rzecz swoich 
członków i ich środowiska. Działalność ta jest prowadzona przez samą spółdzielnię -  głównie przez OEK „Sadyba”, ale także bezpośrednio  
przez osiedla np. Idzikowskiego (organizacja festynu z okazji Dnia Dziecka oraz wspólnego świętowania nadejścia Nowego Roku)  oraz we 
współpracy ze stowarzyszeniami działającymi na terenie osiedli  Stegny Północ  (Apetyt na Aktywność) i Stegny Południe (do końca sierpnia 
przez stowarzyszenie Aktywni dla Stegien, następnie przez Ośrodek Kultury Aktywne Stegny). 
    Działalność OEK „Sadyba” w zeszłym roku zamknęła się w kwocie 512 tys. zł (łącznie koszty funkcjonowania i organizacji imprez). Przycho- 
dy pochodzą z organizacji zajęć odpłatnych, opłat od mieszkańców Sadyby oraz z przekazania części nadwyżki przez WZCz. W zajęciach 
cyklicznych w grupach stałych uczestników zorganizowanych przez OEK „Sadyba” od stycznia do grudnia 2016 r. uczestniczyło 1300 osób,  
a w 48 imprezach wzięło udział niemal 3000  osób.
   Obecnie we wszystkich osiedlach znajdują się place zabaw i rekreacji, część osiedli dysponuje boiskami sportowymi (ostatnio wielofunk- 
cyjne boisko sportowe  powstało na Sielcach - uroczyste otwarcie miało miejsce w lipcu 2016 r). Na ich modernizację i doposażenie obiektów 
WZCz przeznaczało środki z nadwyżki bilansowej biura Zarządu. Niektóre imprezy, takie jak np. Dzień Dziecka, uzyskiwały dofinansowanie 
ze środków pozyskiwanych zgodnie z postanowieniami statutu. 
    Ponadto w spółdzielni działa międzyosiedlowa liga piłki nożnej - Energetyczna Liga Mistrzów. Na potrzeby rozgrywek boiska udostępniają 
osiedla Stegny Południe i Idzikowskiego, które - podobnie jak Zarząd - sponsorują nagrody dla  uczestników.
    Pełen opis działalności kulturalnej, społecznej i sportowej spółdzielni  znajduje się w Sprawozdaniu z działalności spółdzielni za rok 2016. 

M.I.
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    Znane już są wyniki lustracji przeprowadzonej w „Ener- 
getyce” w tym roku. Audytorzy ze Związku Rewizyj- 
nego Spółdzielni Mieszkaniowych RP przeanalizowali 
całość działań spółdzielni w latach 2013-2015, a tak- 
że działania inwestycyjne w latach 2014-2016. List 
polustracyjny nie wskazuje poważniejszych uchy- 
bień w działalności MSM „Energetyka”, zawiera jed- 
nak rekomendacje przedsięwzięcia określonych kro- 
ków poprawiających funkcjonowanie. Wyniki lustra- 
cji będą prezentowane na WZCz.
   Badaniu podlegały organizacja spółdzielni, stan 
prawny gruntów, sprawy członkowskie, działalność 
inwestycyjna, gospodarka zasobami mieszkaniowymi, 
remonty i konserwacja, gospodarka finansowa. W tym 
ostatnim zakresie lustratorzy nie badali sprawozdań finan- 
sowych spółdzielni (każdego roku badanie sprawozdania zle- 
cone jest zewnętrznemu audytorowi), a zakres ich prac polegał na 
sprawdzeniu poprawności funkcjonowania funduszy, terminowości 
regulowania zobowiązań, itp. 
   Lustratorzy podkreślili też, że spośród 11 zaleceń będących pod- 
sumowaniem poprzedniej lustracji (lata 2009-2012) większość zos- 
tała zrealizowana lub jest realizowana. 
    W podsumowaniu lustracji czytamy, że generalnie funkcjonowanie 
spółdzielni jest prawidłowe i organy (Zarząd, Rada Nadzorcza, rady 
osiedli) właściwie i zgodnie z prawem wykonują swoje zadania. Sytu- 
acja finansowa oceniona została jako dobra, na co z jednej strony 
wpływ ma niskie zadłużenie w opłatach za lokale (analizowany okres 
zamknął się zadłużeniem w wysokości 5 proc. rocznego wymiaru 
opłat, za rok 2016 było to nieco więcej - 5,5 proc.), z drugiej zaś strony 
sporej wartości Centralny Fundusz Remontowy, który jest swoistym 
buforem finansowym dla spółdzielni. 
    Audytorzy zwrócili uwagę, że wskutek działań reprywatyzacyjnych 
podejmowanych przez władze miasta, zmniejszyła się powierzchnia 
gruntów będących z zarządzaniu „Energetyki”. To efekt zwrócenia te- 
renów na osiedlu Stegny Północ byłym właścicielom lub ich następ- 
com. W całym liście polustracyjnym kwestia nieuregulowanych grun- 
tów pojawia się kilkukrotnie, jako jeden z większych problemów doty- 
kających sporą grupę mieszkańców spółdzielni. 
  Lustratorzy pozytywnie odnieśli się natomiast do intensywnej polityki

remontowej wskazując, że łączne nakłady na remonty 
w ciągu trzech analizowanych lat sięgnęły 92 mln zł. Po 
przeprowadzonych wizytacjach na osiedlach uznali, że 
zarówno czystość jak i stan techniczny budynków nie 
budzą większych zastrzeżeń. Jeśli chodzi o stan tech- 
niczny budynków, wątpliwości wzbudziły jedynie nie- 
ruchomości Konstancińska 3A, 3B oraz Powsińska 
38/40 na osiedlu Sadyba. Autorzy badania sugerują 
aktywniejsze działania w zakresie poprawy stanu ww. 
nieruchomości.  
    W liście polustracyjnym nie ma też zastrzeżeń odnoś- 
nie do polityki inwestycyjnej - analizowane były obec- 
nie prowadzona inwestycja na Sielcach oraz inwestycje 
będące w przygotowaniu. W ocenie przeprowadzają- 
cych audyt budowanie nowych mieszkań jest zasadne 

(odpowiada na potrzeby mieszkaniowe członków), pro- 
cesy inwestycyjne prowadzone są prawidłowo - dotyczy to za- 

równo budynku w trakcie budowy jak i działań przygotowujących do 
rozpoczęcia kolejnych inwestycji  w przyszłości.
    Efektem obszernej kontroli przeprowadzonej przez lustratorów są 
rekomendacje działań dla spółdzielni. Wśród nich znajdują się między 
innymi: zalecenie nowelizacji statutu i dostosowania go do obowią- 
zującego prawa; kontynuacja działań zmierzających do uregulowania 
stanu prawnego gruntów; analiza regulaminów, w szczególności 
uchwalonych wiele lat temu, pod kątem dostosowania ich do aktu- 
alnych rozwiązań prawnych i sytuacji spółdzielni; wzmocnienie ochro- 
ny interesów spółdzielni w części umów zawieranych z zewnętrznymi 
podmiotami dotyczącymi konserwacji.
   Instytucję lustracji (z łac. lustrare - oczyszczać) reguluje prawo spół- 
dzielcze z 1982 r. Zgodnie z z nim każda spółdzielnia ma obowiązek 
przynajmniej raz na trzy lata poddać się lustracji. Może być ona jed- 
nak przeprowadzona w każdym czasie na żądanie walnego zgroma- 
dzenia, rady nadzorczej lub 1/5 członków spółdzielni. Z lustracji spo- 
rządzany jest protokół, który trafia do rady nadzorczej i do zarządu. 
Na jego podstawie przeprowadzający lustrację związek rewizyjny lub 
KRS opracowuje wnioski polustracyjne, przekazywane następnie spół- 
dzielni. Lustrację przeprowadza związek rewizyjny, w którym dana  
spółdzielnia jest zrzeszona, w przypadku „Energetyki” jest to Związek 
Rewizyjny Spółdzielni Mieszkaniowych RP.

Reklama

M6

PARKING DLA 
MOTOCYKLI

AO Stegny Południe informuje, że są 
dostępne miejsca parkingowe dla moto- 
cykli w garażach podziemnych w budyn- 

kach przy ul. Bonifacego 66, 68 i 70. 

Koszt to 100 zł brutto miesięcznie
Wszelkie informacje można uzyskać 

pisząc pod adres

dzial.najmu.stg.pld@msmenergetyka.pl

Ogłoszenie własne

NA WZCZ PRZEDSTAWIONA ZOSTANIE INFORMACJA O WYNIKACH AUDYTU FUNKCJONOWANIA SPÓŁDZIELNI      
W LATACH 2013-2015

„ENERGETYKA” POD LUPĄ LUSTRATORÓW 

REKLAMA W M6 
JUŻ ZA 100 ZŁ! 

ZAMÓW OGŁOSZENIE MODUŁOWE 6x5 cm 
DOCIERAMY DO 19 300 MIESZKAŃ NA MOKOTOWIE. 

Kontakt: m6@msmenergetyka.pl,  600 38 33 34.

mailto:dzial.najmu.stg.pld@msmenergetyka.pl
mailto:dzial.najmu.stg.pld@msmenergetyka.pl
mailto:dzial.najmu.stg.pld@msmenergetyka.pl
mailto:dzial.najmu.stg.pld@msmenergetyka.pl
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Spółdzielnia w kwiatach i zieleni
 Do końca czerwca można zgłaszać ukwiecony balkon czy 
ogródek do konkursu „Warszawa w kwiatach i zieleni”.  To już 34 
edycja konkursu promującego dbanie o zieleń w mieście. 
Nagradzane będą wysiłki indywidualne oraz projekty realizowa- 

ne wspólnie przez sąsiadów. „Energetyka”  i jej mieszkańcy mają się czym pochwa- 
lić w tym zakresie i od lat zdobywają wyróżnienia. 
     W roku elementem inicjatywy jest uruchomienie ogólnodostępnych Centrów Po- 
rad. Podczas spotkań ich uczestnicy nauczą się m.in. jak rozpocząć swoją przygo- 
dę z ogrodnictwem oraz poznają sekrety zielarstwa.
    Zgłoszenia do konkursu przyjmowane są do 30 czerwca. Można to zrobić poprzez 
stronę internetową www.warszawawkwiatach.pl, listownie, lub osobiście w wyzna- 
czonych punktach. Regulamin konkursu i wszystkie informacje  na ww. stronie 
internetowej. 

   Między 14 a 30 czerwca będzie moż- 
na oddać głos na wybrany projekt w ra- 
mach budżetu partycypacyjnego. W ob- 
szarach w skład których wchodzą osied- 

la „Energetyki” do wydania jest blisko 1,6 mln zł. 
   Po weryfikacji zgłoszonych przez mieszkańców projektów, znacznie uszczupliło się 
grono pomysłów do wyboru. W Rejonie 8 obejmującym Sadybę i Stegny jest 37 projek- 
tów do wyboru, a przeznaczona na ten cel kwota to 850 tys. zł. Podobną ilość pomysłów 
zgłoszono w obszarze obejmującym Sielce (Rejon 4, do wydania 280 tys. zł), zaś osiedle 
Bernardyńska znajduje się obecnie w Rejonie 9, razem ze Starą Sadybą. Tu zgłoszono 17 
projektów, a na realizację zwycięskich zarezerwowane jest 460 tys. zł. 
   Warto zapoznać się z propozycjami i poprzeć najlepsze. Głosując można bowiem 
wybrać dowolną liczbę projektów, ale należy zmieścić się w kwocie wyznaczonej dla 
obszaru. Głosować można tylko jeden raz. Szczegółowa lista projektów i zasady głoso- 
wania dostępne są na stronie twojbudzet.um.warszawa.pl. 

BUDŻET OBYWATELSKI      
- 1,6 MLN ZŁ DO WZIĘCIA

„Energetyka” 
kończy 59 lat
    29 maja 1958 roku, 59 lat temu, komitet organiza- 
cyjny spółdzielni zwołał założycielskie walne zgro- 
madzenie. 89 członków-założycieli spotkało się         
w budynku Zakładów Energetycznych Okręgu Cen- 
tralnego przy  Wybrzeżu Kościuszkowskim. Inicja- 
torami powołania spółdzielni byli pracownicy Mi- 
nisterstwa Górnictwa i Energetyki oraz działacze 
Związku Zawodowego Energetyków. Wśród pomy- 
słodawców wymienia się przede wszystkim Bolesła- 
wa Kanię, ówczesnego dyrektora gabinetu ministra 
Franciszka Waniołki.
   Co ciekawe, początki spółdzielni wiążą się z zupeł- 
nie innymi rejonami Warszawy. Pierwszy budynek 
(przejęty od Zakładów Energetycznych Okręgu Cen- 
tralnego) znajdował się przy ul. Górnośląskiej 29. 
Pierwszy samodzielnie wybudowany blok, a właści- 
wie całe osiedle, mieści się przy  Bulwarze Stanisła- 
wa Augusta, w sąsiedztwie Parku Skaryszewskiego 
na Pradze Południe.
   Przez ponad pół wieku „Energetyka” stała się jedną 
z największych spółdzielni mieszkaniowych nie tyl- 
ko w Warszawie, ale i w całej Polsce. Obecnie liczy 
ponad 17 tysięcy członków i administruje 259 bu- 
dynkami liczącymi 18 844 mieszkań. W zasobach 
spółdzielni mieszka ponad 40 tysięcy osób, jedna 
czwarta wszystkich mieszkańców Mokotowa.
   W przyszłym roku spółdzielnia będzie obchodzić 
swoje sześćdziesięciolecie. M6. red.

Reklama

http://www.warszawaw
http://www.warszawaw
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    Statut Spółdzielni MSM „Energetyka” pozostaje niezmieniony od 
10 lat mimo, iż już w 2009 roku - z uwagi na zmiany ustawowe                   
- pojawiła się konieczność jego nowelizacji. W efekcie Statut jednej   
z największych Spółdzielni w kraju od kilku lat zawiera przepisy 
sprzeczne z obowiązującym prawem (!). 
    Tak długa zwłoka - stanowiąca niestety wyjątek wśród spółdzielni 
mieszkaniowych - nie jest jednakże wynikiem zaniechania. Sprawa 
nowelizacji Statutu została podjęta już w 2011 r. – początkowo 
przez Komisję Organizacyjno-Samorządową Rady Nadzorczej 
(KOS-RN) a następnie przez powołaną w 2014 r. na Walnym Zgro- 
madzeniu Członków (WZCz) Komisję Statutową. 
    Spośród wymagających aktualizacji zagadnień zawartych we 
wcześniejszych propozycjach KOS-RN oraz spośród postulatów 
zgłoszonych przez Członków Spółdzielni w trakcie otwartych kon- 
sultacji w 2014 r. (obydwa materiały dostępne na stronie interneto- 
wej Spółdzielni w zakładce „Komisja Statutowa”), Komisja Statuto- 
wa wybrała 6 najważniejszych i najpilniejszych do nowelizacji 
spraw, odnośnie do których przygotowała w 2015 r. wymagane pro- 
jekty uchwał (dostępne na stronie internetowej Spółdzielni oraz 
omówione w ubiegłorocznych numerach M6). Są to:
1. Zmiana przepisów niezgodnych z prawem (8 przepisów 
wymagających wykreślenia i 6 przepisów wymagających 
korekty).

2. Pełnomocnictwa na Walne Zgromadzenie (podjęcie decyzji                  
o ich utrzymaniu, bądź likwidacji).

3. Organy Samorządowe - podjęcie decyzji w kwestii  
egzekwowania wymogu o nie pozostawaniu w sporze      
sądowym ze Spółdzielnią dla osób kandydujących do                     
Rady Nadzorczej lub rad osiedli.

4. Stworzenie możliwości powoływania rad domów oraz          
zwoływania zebrań domowych w budynkach zlokalizo-       
wanych  na terenach o nieuregulowanym stanie własności.

5. Gospodarka finansowa  Spółdzielni – wprowadzenie                 
nowych zasad naliczania opłat dla nowych Członków,          
uściślenie przepisów dotyczących kompetencji RN w zakresie 
decydowania o gospodarce finansowej Spółdzielni, a także  
nowe zasady tworzenia funduszy (wynikające ze zmiany                       
w Ustawie o Rachunkowości) oraz zasady rozliczania          
dochodów z najmu lokali użytkowych.

6. Uszczegółowienie kompetencji Walnego Zgromadzenia                
oraz Rady Nadzorczej w zakresie inwestycji (przy utrzymaniu 
nadrzędnego aspektu zapewnienia inicjatywy inwestycyjnej 
zebraniom osiedlowym – wychodzącego naprzeciw           
oczekiwaniom ograniczonej autonomii wynikającej                              
ze specyfiki osiedla).

         Komisja Statutowa przedłożyła wymienione wyżej projekty 
uchwał do głosowania na WZCz w 2015 r. Do trzech zagadnień 
(zag. 2, 3 i 6)  przygotowano po dwa warianty uchwał  -  do wyboru 
przez uczestników  Walnego. Jednak dość nieoczekiwanie punkt 
dotyczący  Statutu został decyzją zebranych skreślony z porządku 
obrad.  Jako jeden z powodów podawano brak wystarczającej wie- 
dzy i informacji na temat proponowanych zmian, mimo że były one 
prezentowane w formie podczas zebrań osiedlowych poprzedza- 
jących WZCz i dostępne w Internecie oraz w siedzibie Spółdzielni.
         Mimo to, aby zadość uczynić zarzutom stawianym podczas 
WZCz i usprawnić proces przyjęcia uchwał na kolejnym WZCz, 
Komisja Statutowa ponownie zorganizowała w poszczególnych 
osiedlach dyskusje nad w/w projektami – spotkania miały miejsce       

w pierwszym półroczu 2016 r.  W dyskusjach tych proponowane 
projekty nie budziły istotnych wątpliwości lub zastrzeżeń, co poz- 
walało oczekiwać ich akceptacji na nadchodzącym WZCz. Cel ten 
nie został jednak osiągnięty, ponieważ na Walnym w 2016 r. brak 
przewidzianego Statutem kworum ponownie uniemożliwił oczeki- 
waną nowelizację Statutu. 
       Jednocześnie – co zaskakujące – Komisja Statutowa i proces 
nowelizacji stały się obiektem krytyki ze strony niektórych Człon- 
ków Spółdzielni. Do porządku WZCz w 2016 r. zgłoszono wniosek 
o anulowanie zgłoszonych przez Komisję projektów uchwał i rozpo- 
częcie pracy nad nowelizacją Statutu od nowa. Wniosek o tyle nie- 
zrozumiały, gdyż, po pierwsze, podważający decyzję najwyższego 
organu Spółdzielni jakim jest WZCz, które udzieliło mandatu do 
działań członkom Komisji Statutowej, po drugie, obnażający praw- 
dziwe motywy jego autorów. Jakie bowiem inne rozwiązanie mogła- 
by zaproponować nowa komisja, np. w kwestii usunięcia ze Statutu 
zapisów sprzecznych z prawem? Lub w kwestii pełnomocnictw na 
WZCz, jeśli Komisja prezentuje dwie przeciwstawne uchwały zosta- 
wiając Członkom decyzję czy dopuścić pełnomocnictwa, czy ich 
zabronić?
      Dla nas, społecznie pracujących od blisko trzech lat członków 
Komisji Statutowej, szczególnie bolesne są zarzuty o działaniu na 
niekorzyść mieszkańców Spółdzielni. Jakie miałyby być nasze moty- 
wy, skoro wszyscy sami jesteśmy od kilkudziesięciu lat mieszkań- 
cami osiedli MSM „Energetyka”?  Członkowie Komisji Statutowej 
poświęcając swój prywatny czas, podjęli się zadania polepszenia 
funkcjonowania Spółdzielni, w której mieszkają nie tylko oni, ale 
także często ich rodziny i znajomi.
       Można jedynie zadać sobie pytanie, czy na rzecz  Spółdzielni i jej 
mieszkańców działa ten, kto pracując społecznie próbuje szukać 
porozumienia i wypracować najlepsze rozwiązania, czy ten kto                
z zasady jest na „nie”, a każde rozwiązanie przedstawiane przez 
innych społeczników traktuje a priori  jako  złe?
     Ponieważ WZCz 2016 r. przedłużyło czas funkcjonowania Komi- 
sji Statutowej, zajęła się ona dalszymi dwoma zagadnieniami. Opra- 
cowano kolejne projekty uchwał, które razem z poprzednimi zosta- 
ną przedłożone do dyskusji na najbliższym WZCz w 2017 r. Te 
zagadnienia to: 
1. Ujednolicenie terminologii dotyczącej planów Spółdzielni 

(zabieg porządkujący).
2. Postępowanie wewnątrzspółdzielcze.
        Jako Członkowie Komisji Statutowej i mieszkańcy MSM „Energe- 
tyka” apelujemy, by rozstrzygnąć kwestię nowelizacji Statutu na naj- 
bliższym Walnym. Udział w  WZCz i decyzja w sprawie nowelizacji 
Statutu (podkreślamy: decyzja, a nie przyjęcie przedłożonych uch- 
wał) to jednoznacznie działanie we własnym interesie. Wymagamy 
od Spółdzielni sprawnego zarządzania naszymi osiedlami i zaspo- 
kajania naszych potrzeb na najwyższym poziomie, dajmy więc jej 
do tego właściwe narzędzia w postaci nowoczesnego, aktualnego 
Statutu. Bądźmy na tak, bądźmy na nie. Ale nie zlekceważmy tema- 
tu, bo obojętność to też głos. Ale głos najgorszy z możliwych,  bo 
pokazujący, że wszystko nam jedno jak będzie funkcjonować 
Spółdzielnia.
     Poświęćmy też kilka chwil na zapoznanie się z propozycjami przy- 
gotowanymi przez Komisję Statutową. Dzięki temu na WZCz będzie- 
my dysponować wiedzą pozwalającą dać odpór nieprawdziwym, 
czasem wręcz populistycznym argumentom, lub zwykłemu „nie,   
bo nie”.

Członkowie Komisji Statutowej MSM „Energetyka”:
Renata Kołodziej - przewodnicząca, Danuta Błaszków-Sulej, Marta 

Stefańska (członkinie KOS-RN z kadencji 2013-2014), Elżbieta 
Morawska (Stegny Południe), Marek Linkiewicz (Stegny Północ), 
Ryszard Dzialuk (Sielce), Tadeusz Mizerski (Bernardyńska), Ewa 

Samp-Stanisławska (Idzikowskiego)

APEL CZŁONKÓW KOMISJI STATUTOWEJ 
MSM „ENERGETYKA”

Nowelizacja Statutu - sprawa 
w naszym własnym interesie
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Uchwały nr 1 i nr 2.   Wskutek zmian prawa, 
które nastąpiły od momentu uchwalenia sta- 
tutu w listopadzie 2007 roku, część zapisów 
stała się niezgodna z obowiązującymi obec- 
nie przepisami prawa. Osiem zapisów wyma- 
ga wykreślenia, sześć zmiany. Dostosowanie 
do obowiązującego prawa obejmuje m.in. wy- 
dłużenie terminu informowania o zmianach 
wysokości opłat zależnych od spółdzielni. 
Zgodnie z obowiązującym prawem, brak ab- 
solutorium dla członka Zarządu nie jest rów- 
noznaczny z jego odwołaniem - Rada Nad- 
zorcza nie odwołuje takiej osoby z automatu, 
ale musi przeprowadzić głosowanie w tym 
zakresie po decyzji WZCz. Należy podkreślić, 
że niezależnie od tej procedury, Walne Zgro- 
madzenie zgodnie z zapisami ustawy Prawo 
spółdzielcze (art. 49 § 4) może odwołać 
członków Zarządu, którym nie udzieliło abso- 
lutorium. 
Uchwała nr 3.  Dotyczy udzielania pełno- 
mocnictw na WZCz i została przygotowana             
w dwóch wariantach: dopuszczającej możli- 
wość uczestnictwa w WZCz przez pełno- 
mocnika, lub wprowadzającej wyłącznie oso- 
biste uczestnictwo. To członkowie podczas 
zebrania zdecydują w głosowaniu, która 
wersja zostanie zapisana w statucie.
Uchwały nr 4 i 5.   Zapisy statutu dotyczące 
warunków, które muszą spełniać kandydaci 
do Rady Nadzorczej i rad osiedli wzbudzają 
od lat kontrowersje. Dlatego komisja statu- 
towa postawiła sobie za cel jednoznaczne 
doprecyzowanie statutu w tym obszarze, jed- 
nocześnie pozostawiając członkom decyzję 
o wyborze rozwiązania. Przygotowano po 
dwie wersje dwóch uchwał porządkujących 
kwestie dotyczące przede wszystkim oświad- 
czeń składanych przez kandydatów do Rady 
Nadzorczej (uchwała nr 4) i rad osiedli (uchwa- 
ła nr 5) pod kątem pozostawania w sporze  
sądowym ze spółdzielnią. W wariancie I kan- 
dydaci składają oświadczenie dotyczące po- 
zostawania lub nie w sporze sądowym ze 
spółdzielnią. Oświadczenie ma charakter 
wyłącznie informacyjny. Wariant II wprowa- 
dza natomiast brak możliwości ubiegania się 
o miejsca w Radzie Nadzorczej i radach osied- 
li dla osób pozostających w sporze sądowym 
ze spółdzielnią. Jednocześnie w obu zapro- 
ponowanych wariantach przyjęto zapis, iż 
kandydat do organów spółdzielni nie może 
zalegać z opłatami na jej rzecz.
Uchwała nr 6.  Przyjęcie uchwały umożliwi 
działanie rad domów-nieruchomości oraz ze- 
brań domów-nieruchomości we wszystkich 
budynkach wchodzących w skład MSM „Ener- 
getyka”. W obecnym statucie RDN i ZDN mo- 
gą być powoływane wyłącznie w sytuacji ure- 
gulowanego stanu prawnego gruntu. Przyję- 
cie nowelizacji umożliwi funkcjonowanie w/w 

organów również na terenach o nieuregulo- 
wanym stanie prawnym gruntów.
Uchwała nr 7.  Przygotowane zmiany porząd- 
kują gospodarkę finansową spółdzielni. 
Zmienione zostają zasady wyliczania wpiso- 
wego ze stałej kwoty, która z upływem czasu 
ulega dewaluacji, na procentowo powiązaną 
z minimalnym wynagrodzeniem w kraju. 
Drugi element porządkuje kompetencje Ra- 
dy Nadzorczej w tym obszarze (zakres kom- 
petencji pozostaje bez zmian). Ponadto 
uchwała precyzuje i aktualizuje zasady two- 
rzenia funduszy w spółdzielni oraz zasady 
gospodarowania nimi.
Uchwała nr 8.  Dotyczy doprecyzowania kom- 
petencji organów spółdzielni (RN, zebranie 
osiedlowe, WZCz) odnośnie podejmowania 
decyzji o nowych inwestycjach. W obecnym 
statucie nie jest jasna relacja pomiędzy decy- 
zjami WZCz i zebrania osiedlowego - kluczo- 
wy jest zapis, iż „działania mogą być  wykony- 
wane za zgodą właściwego zebrania osiedlo- 
wego na podstawie uchwały WZCz”. Statut 
nie określa jednak zasad postępowania przy 
sprzecznych decyzjach tych dwóch organów, 
np. co w sytuacji, gdy WZCz podejmie de- 
cyzję o inwestycji bez zgody zebrania osie- 
dlowego Zgodnie z prawem spółdzielczym 
powyższe kompetencje należą do Rady Nad- 
zorczej, mogą być również przekazane WZCz. 
O nabywaniu nieruchomości - w myśl prawa         
- nie może zaś przesądzać zebranie osiedlo- 
we.
  Przygotowane zostały dwa projekty uchwa- 
ły, które odmiennie lokują kompetencje po- 
dejmowania ostatecznych decyzji w sprawie 
budowania lub nabywania budynków - to 
członkowie dokonają wyboru wariantu gło- 
sując za wybraną uchwałą. Wariant I pozo- 
stawia rozwiązanie zbliżone do obecnego, 
tzn. działania mogą być przeprowadzone na 
podstawie uchwały WZCz podjętej na wnio- 
sek właściwego zebrania osiedlowego. Wa- 
riant II - działania mogą być wykonywane na 
podstawie uchwały Rady Nadzorczej tylko na 
wniosek właściwego zebrania osiedlowego.
    Niezależnie od przyjętego wariantu, nie 
ulega zmianie fakt, iż inicjującym działanie 
spółdzielni w tym zakresie jest zebranie 
osiedlowe. Co więcej, przyjęcie nowelizacji 
sprawia, że kompetencje osiedla ulegają 
wzmocnieniu poprzez precyzyjne opisanie 
procedury w statucie.
Uchwała nr 9.   Projekt uchwały określa za- 
sady postępowania wewnątrzspółdzielcze- 
go. Zaproponowana przez Komisję Statuto- 
wą zmiana zapisów dotyczy m.in. § 12 sta- 
tutu i polega na tym, że w sposób enume- 
ratywny zostały wymienione sprawy, w ja- 
kich członek spółdzielni może się odwo- 
ływać od decyzji poszczególnych organów.

Uchwała nr 10.   Dotyczy ujednolicenia na- 
zewnictwa i terminologii dotyczącej planów  
z zakresu gospodarki finansami w spółdziel- 
ni. Jest to zabieg wyłącznie porządkujący.          
W przygotowanym projekcie uchwały przed- 
stawione zostały zmiany dotyczące wszyst- 
kich sformułowań określających plan gospo- 
darczy MSM „Energetyka”. Dotychczas funk- 
cjonują różne określenia, takie jak: gospo- 
darczo-społeczny, gospodarczo-finansowy. 
Dodawane są różne określenia, podczas, gdy 
chodzi o ten sam plan gospodarczy, który 
zatwierdza Rada Nadzorcza bądź rada osied- 
la. Dlatego Komisja Statutowa proponuje, 
aby ujednolicić we wszystkich normach wew- 
nętrznych spółdzielni, gdzie ten plan był do 
tej pory określony inaczej, niż jako plan gos- 
podarczy i skorygować te zapisy używając 
sformułowania „plan gospodarczy”.

PROPOZYCJE UCHWAŁ NOWELIZUJĄCYCH STATUT PRZYGOTOWANE 
PRZEZ KOMISJĘ STATUTOWĄ

8 TEMATÓW, 10 UCHWAŁ
Do trzech razy  
sztuka (?)
   

  Jednym z punktów proponowanego 
porządku WZCz jest nowelizacja statutu. 
Będzie to trzecie z kolei podejście do 
zmiany najważniejszego dokumentu                      
w „Energetyce” od momentu powołania 
przez WZCz Komisji Statutowej  -  w 2015 
roku kwestie statutu zostały wykreślone  
z porządku, w ubiegłym roku w zebraniu 
uczestniczło zbyt mało osób, by podjąć 
wiążące decyzje. Ogólnie  bezskuteczne 
próby zmiany statutu trwają od 2009 
roku.
      Do przeprowadzenia zmian w statucie 
potrzebna jest większość 2/3 głosów. Sta- 
tut wymaga, by w głosowaniu takim brała 
udział minimum 1/40 członków, czyli 
aktualnie 434 osoby.
     Działająca od 2014 roku Komisja Statu-  
towa złożona z mieszkańców wybranych 
przez Walne, przygotowała 10 projektów 
uchwał w ośmiu obszarach tematycznych. 
Poniżej przypominamy zakres wszystkich 
uchwał - ich szczegółowe analizy prezen- 
towaliśmy sukcesywnie w M6 w 2016 roku  
(numery 1(101)  do 4(104)  z roku 2016       
-  dostępne na stronie internetowej spół- 
dzielni). Proces pracy Komisji jest w pełni 
transparentny - na stronie internetowej 
zamieszczona jest całość materiałów 
dotyczących procesu nowelizacji statutu        
i relacje z posiedzeń Komisji. Pełne treści 
uchwał znajdują się także w książeczce 
zawierającej materiały na WZCz. 
     W tym roku uczestnicy Walnego podej- 
mą także decyzję co do dalszego funkcjo- 
nowania Komisji, która pracuje już trzy 
lata. W tym czasie z prac - z różnych 
względów zrezygnowało trzech spośród 
jedenastu jej członków.

M.I. 

M6 
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    W skali całej spółdzielni ocena 
jest lepsza niż przed rokiem, ale 
spore zmiany nastąpiły na po- 
szczególnych osiedlach.  Przed- 
stawiamy wyniki corocznego ba- 
dania satysfakcji mieszkańców            
z działalności spółdzielni.
   W przeprowadzonym badaniu 
średnia ocena ogólnego pozio- 
mu zadowolenia (badanego w ska- 
li od 1 do 4), wyniosła 3,18 pkt. To 
rezultat równie bardzo dobry, jak 
w ubiegłym roku (3,15 w 2016; 
3,12 w 2015 i 3,09 w 2014). Wyni- 
ki badania pokazują, jak miesz- 
kańcy oceniają działania prowa- 
dzone przez spółdzielnię, zaś cy- 
kliczność badań pozwala sprawdzić czy i jak 
administracje wyciągają wnioski i usprawnia- 
ją swoje funkcjonowanie w oparciu o wyniki 
ankiety. Służy temu powtarzalność elemen- 
tów poddawanych ocenie. Tak więc, podob- 
nie jak w poprzednich latach, pytania dotyczy- 
ły następujących obszarów: obsługi miesz- 
kańców przez administrację osiedla, roz- 
liczeń i opłat, porządku, remontów, informo- 
wania i prowadzenia zebrań oraz ogólnego 
poziomu zadowolenia mieszkańców osiedli.
    Przetasowanie nastąpiło na podium - zajmu- 
jące regularnie pierwsze miejsc osiedle Idzi- 
kowskiego (ocena 3,39; skala od 1 do 4) zos- 
tało wyprzedzone przez Sielce (3,43). Na Siel- 
cach utrzymuje się pozytywna tendencja             
- osiedle to jako jedyne od 2011 systematycz- 
nie poprawia uzyskiwaną ocenę i w każdym 
kolejnym badaniu jest oceniane przez miesz- 
kańców lepiej. Odnotować trzeba jednak, że 
w tym roku na Sielcach ocena była dokonana 
na podstawie niewielkiej liczby ankiet. Po roku 
przerwy na podium powróciło osiedle Stegny 
Północ (3,27).
   Najsłabiej ocenione zostały z kolei Sadyba 
(2,56; spadek aż o 0,44 punktu) i cechujące 
się dotychczas wysokimi ocenami osiedle Ber- 
nardyńska (2,95). Oba osiedla uzyskały naj- 
słabsze wyniki w historii badań. Mieszkańcy 
czterech osiedli swoje administracje ocenili 
lepiej niż przed rokiem, trzy osiedla odnoto- 
wały słabsze oceny. Największa poprawa do- 
tyczy Sielc, największy spadek Sadyby. 
  Na uwagę zasługuje rozkład odpowiedzi             
i średnie wyniki zadowolenia na poszczegól- 
nych osiedlach. Zdecydowanie najbardziej 
zadowoleni, są mieszkańcy Sielc (100 proc. 
zadowolonych), Idzikowskiego (99 proc.), 
Stegien Północ (98 proc.) i Stegien Rożek (96 
proc.). Natomiast relatywnie najniższy poziom 
zadowolenia panuje wśród mieszkańców Sa- 
dyby (40 proc. niezadowolonych, z czego po- 
łowa zdecydowanie). 

   Najważniejszym obszarem z perspektywy 
ogólnego zadowolenia mieszkańców pozo- 
staje obsługa (jest to obszar, którego ocena 
jest najsilniej związana z deklarowanym po- 
ziomem zadowolenia). Drugim z rzędu istot- 
nym aspektem są remonty. Analizując dokład- 
niej, podobnie jak w poprzednim roku do naj- 
ważniejszych czynników kształtujących zado- 
wolenie z pracy administracji zaliczyć można: 
profesjonalne i terminowe wykonywanie za- 
dań, uprzejmość pracowników, łatwe nawią- 
zywanie kontaktu w razie pilnej sprawy, rzetel- 
ne wykonywanie remontów tam, gdzie to naj- 
bardziej potrzebne. Co może wydać się zaska- 
kujące, mniej istotna jest wysokość opłat.
   Obsługa mieszkańców najwyżej oceniona 
jest na Sielcach (średnia 4,4; wszystkie oceny 
dotyczące poszczególnych obszarów w skali 
od 1 do 5), Idzikowskiego (4,3), Stegnach Pół- 
noc (4,2) Stegnach Południe (4,2) oraz Steg- 
nach Rożek (4,2). Najniżej oceniono obsługę 
na Sadybie (3,3). Drugi ważny obszar - remonty 
- najwyżej oceniony został również na Sielcach 
(4,0). Relatywnie najniżej ten obszar oceniano 
na Sadybie (2,9). Konsekwentnie od lat miesz- 
kańcy wszystkich osiedli najwyższe noty wy- 
stawiają administracji pod względem dbałości 
o czystość i porządek. W tym obszarze na 
wszystkich osiedlach z wyjątkiem Sadyby oce- 
ny są bliskie idealnej i oscylują w granicach 
4,4-4,7.
   Nie zmieniły się również obszary oceniane 
najsłabiej. Najniższe oceny na wszystkich 
osiedlach otrzymały pytania dotyczące kon- 
kurencyjności opłat (średnia 3,09). Najwięcej 
zastrzeżeń mają tutaj mieszkańcy Sadyby. 
Dowodzi to jednak z jak subiektywną oceną 
mamy do czynienia: na Sadybie są drugie naj- 
niższe opłaty spośród wszystkich siedmiu 
osiedli (pisaliśmy o tym w M6 w numerze 
2(108)/2017). Drugą interesującą obserwacją 
w tym zakresie jest fakt, że od 2013 roku spa- 

da odsetek osób uważających opłaty za nie- 
konkurencyjne. W tym roku wskazało tak 24 
proc. osób, podczas gdy w 2013 r. było to 36 
proc. ankietowanych. Drugi obszar wymaga- 
jący poprawy obejmuje prowadzenie zebrań, 
aczkolwiek w tym zakresie deklaracje bardzo 
rozmijają się z czynami. Na pytanie czy forma 
prowadzenia zebrań osiedlowych zachęca do 
uczestnictwa pozytywnie odpowiedziało 35 
proc. ankietowanych. Frekwencja na zebra- 
niach jest  jednak mniej więcej 10 razy niższa. 
      - Wyniki badań są nieco zaskakujące, w tym 
znaczeniu, że osiedla na których mamy np. 
burzliwe zebrania osiedlowe, czy wewnętrzne 
spory w radach osiedli, zostały dobrze ocenio- 
ne przez mieszkańców.Paradoksalnie zaś np. 
w przypadku Sadyby, gdzie udało się zakoń- 
czyć sporne kwestie, ocena jest zaskakująco 
niska. Być może dowodzi to, że dla mieszkań- 
ców ważne są inne sprawy, niż nam działa- 
czom się wydaje - komentuje wyniki ankiety 
jeden z członków Rady Nadzorczej. 
    Regularnie przeprowadzane badanie jest 
dla spółdzielni pomocne w diagnozowaniu 
słabych punktów. Uzyskiwanie informacji 
zwrotnych od „klientów” to także jedno z wy- 
magań związanych z certyfikatem  jakości ISO 
9001.  Problemem pozostaje jednak zwrot wy- 
pełnionych ankiet przez mieszkańców, co ma 
wpływ na reprezentatywność końcowej oceny 
na poszczególnych osiedlach. Generalnie licz- 
ba ankiet na podstawie których formułowana 
jest ostateczna ocena jest spora - do analizy 
trafiło finalnie 903 ankiety (964 w ubiegłym 
roku, ale np. cztery lata temu analizę wyko- 
nano na podstawie blisko 1300 kwestionariu- 
szy). Na niektórych osiedlach mieszkańcy od- 
dali w tym roku bardzo niewiele ankiet - np. 
na Sielcach było to raptem kilkadziesiąt sztuk. 
   Szerszą analizę wyników badania można 
znaleźć na stronie internetowej spółdzielni.

WYNIKI COROCZNEGO BADANIA SATYSFAKCJI WŚRÓD MIESZKAŃCÓW: SIELCE, IDZIKOWSKIEGO               
I STEGNY PÓŁNOC Z NAJLEPIEJ OCENIANYMI ADMINISTRACJAMI

TROCHĘ LEPIEJ, TROCHĘ GORZEJ...

Mariusz Ilnicki

Źródło: „Badanie satysfakcji mieszkańców osiedli spółdzielni MSM Energetyka, 2017”, 4business&people.
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Rozwiązanie krzyżówki nr 24 brzmi: „TRAMWAJEM DO 
WILANOWA”.  Książki P. Pytlakowskiego pt.  „Wspomnienia 
konduktora wagonów sypialnych” otrzymują:
1. Michał Olczak, ul. Neseberska 4.
2. Stefan Welbel, ul. Neseberska 3.
3. Krzysztof Zamielski, ul. Nicejska 1.
Gratulujemy!   Nagrody do odebrania w siedzibie spółdzielni 
przy ul. Zwierzynieckiej 8A za okazaniem dowodu tożsamości.

UWAGA! Prosimy o potwierdzenie ogłoszeń zgłaszanych do publikacji cyklicznej. 
Ogłoszenia zlecone przed 1 maja 2017 nie będą opublikowane w numerze sierpnio- 
wym. Aby publikacja ogłoszenia była kontynuowana, należy  przesyłać treść pod 
adres m6@msmenergetyka.pl w tytule zaznaczając  „Ogłoszenie drobne”, lub 
SMS-em na numer  692 675 633 podając w wiadomości treść oraz imię i nazwisko. 
Materiały  do następnego wydania przyjmowane są  do 10 sierpnia 2017. Dla 
członków spółdzielni ogłoszenia drobne  są bezpłatne. Maksymalna długość to 170 
znaków. W ramach ogłoszeń darmowych nie publikujemy adresów stron www. 

FOTOENERGETYKA - MIGAWKI ZE SPÓŁDZIELNI

  20 LAT z M6
W 2016 roku swój mały jubileusz 
obchodził dwumiesięcznik M6. 
Gazeta skończyła 20 lat - jest 
wydawana przez spółdzielnię        
od 1996 roku. 

   NAGRODY DLA   SPÓŁDZIELNI
W 2016 roku spółdzielnia zajęła I miejsce                
w rankingu spółdzielni mieszkaniowych orga- 
nizowanym przez miesięcznik Domy Spółdziel- 
cze. „Energetykę”  wyróżniono także statuetką 
„Lider spółdzielczości”, a Związek Rewizyjny 
Spółdzielni Mieszkaniowych RP docenił osiąg- 
nięcia spółdzielni w propagowaniu pozytyw - 
nego wizerunku spółdzielczości.

 „ENERGETYKA” DLA  NAJMŁODSZYCH   
Festyny Rodzinne z okazji Dnia Dziecka co roku przyciągają setki miesz- 
kańców. W 2016 i 2017 roku imprezy zorganizowane zostały przez osiedla 
Sadyba, Stegny Południe i Idzikowskiego. 

 BUDYNEK NUMER 260   
Przy Zwierzynieckiej 6 na Sielcach powstaje najnowsza in- 
westycja spółdzielni. Będzie to 260-ty budynek w zasobach 
MSM „Energetyka”.Budowa rozpoczęła się w kwietniu 2016 r. 

  TRZECIE BOISKO
Od lipca 2016 roku funkcjonuje boisko na 
Sielcach. Po Stegnach Południe i Idzikow- 
skiego to trzeci taki obiekt na osiedlach 
„Energetyki”. Wszystkie zostały sfinanso- 
wane z nadwyżki bilansowej wypracowy- 
wanej co roku przez spółdzielnię.

  ISO 9001
We wrześniu 2016 
roku „Energetyka” 
dołączyła do grupy 
firm i organizacji 
mogących pochwalić 
się międzynarodo- 
wym certyfikatem   
jakości według 
normy  ISO 9001. 

mailto:m6@msmenergetyka.pl
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